
 
 
 

ACTE PLE ORDINARI 
DATA 30 DE MAIG DE 2000 
HORA 7 DE LA TARDA 

 
ORDRE DEL DIA PRESIDENT: Il·lm. Alcalde 

Lluís M. Corominas 

 
- Josep Aldomà Buixadé 
- Gemma Perich Vidal 
- Montserrat Gatell Pérez 
 
- M. Dolors Ustrell Boada 
- José Martínez Gómez 
- Francesc Soto Martínez 
- Rai Serra Clapés 
- Pilar Llaquet Quintilla 
- Claudi Puigfel Serret 
- Rosa Massot Casadevall 
- Enric Falgueras Rabaseda 
- Jordi Permanyer Bellmunt 
- Francesc Deu Trullàs 
- Julio Cesar Pombo   

Sabugueiro 
- Josep Rodés Girona 
 
- Juli Boadella Vergés 
     Secretari 
- Pedro Villameriel 

Interventor 
 
 

EXCUSEN L’ABSÈNCIA  
- Josep M Serra Mercader 

 1.- Aprovació, si s’escau, de 
l’esborrany de l‘acta de la 
sessió anterior 

 2.- Donar compte dels Decrets de 
l’Alcaldia i acords de la 
Comissió de Govern 

 3.- Donar compte de la designació 
dels  membres de la Comissió de 
Comptes 

 4.- Aprovació subscripció crèdit 
amb La Caixa de Catalunya i 
acceptació de subvenció       
per la càrrega financera. 

 5.- Adjudicació d’operació de 
crèdit  

 6.- Aprovació ordenança 
reguladora de transport en 
auto-taxi. 

 7.- Licitació per adjudicar dues 
llicències d’auto-taxi. 

 8.- Modificació del quadre 
sancionador de  circulació vial

 9.- Aprovació tarifes del servei 
d’aigua 

10.- Modificació de l’ordenança 
pels serveis impartits a 
l’escola de música Torre        
Balada 

11.- Aprovació definitiva de 
l’Estudi de Detall Els 
Fruiters. 

12.- Concurs per a la redacció del 
pla especial de la plaça Major.

13.- Moció de suport a l’equip 
rectoral de la        
universitat Rovira i Virgili. 

14.- Assumptes sobrevinguts 
15.- Suggeriments i preguntes 
     

 



 
Vist que els reunits formen la majoria legal de membres que 
legalment constitueixen la Comissió de Govern, el Sr. President 
declara obert l'acte i s'entra a l'examen dels assumptes 
inclosos en l'ordre del dia. 
 
 1.- APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR 
 
Tothom manifesta que ha llegit l’acta. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 

2.- DECRETS DE L’ALCALDIA I ACORDS DE LA COMISSIÓ DE     
GOVERN. 

 
Per ordre de l’Alcaldia es notifica a l’Ajuntament en Ple dels 
Decrets de l’Alcaldia dictats des de l’última sessió plenària 
fins avui, així com les sessions de la Comissió de Govern. 
La Corporació se’n dóna per assabentada. 
 
En aquest punt s’incorpora a la sessió el senyor Claudi 
Puigfel. 
  
Després de la lectura dels Decrets, l’Alcalde informa que, com 
es va fer en el darrer Ple, aquest també és radiat per ràdio 
Castellar.  
 
 3.- DONAR COMPTE DE LA DESIGNACIÓ DELS MEMBRES DE LA  
     COMISSIÓ DE COMPTES 
 
De conformitat amb la Llei d’Hisendes Locals, el Reglament  
orgànic municipal disposa que: 
- correspon a la comissió especial de comptes l’examen, 

l’estudi i l’informe del compte anual de la corporació, 
integrat per tota la documentació que exigeixi la normativa 
vigent aplicable. 

- Tots els grups municipals, de manera proporcional a la seva 
representació, tindran dret a formar part de la Comissió, i 
designaran amb aquesta finalitat els regidors que hagin 
d’integrar-s’hi. 

- Correspon a la Comissió especial de comptes, l’examen, 
l’estudi i l’informe de tots els comptes, pressupostaris i 
extrapressupostaris, que hagi d’aprovar el Ple de la 
corporació, d’acord amb allò que estableix la legislació 
reguladora de la comptabilitat de les entitats locals. 

Per la qual cosa es dona compte al Ple  
Que la Comissió Especial estarà composada sota la presidència 
del Sr. Alcalde, per: 
- Josep Aldomà Buixadè per    CiU 
- Rosa M Masot Casadevall per  PSC 
- Francesc Deu Trullas per   ERC 



- Julio Cesar Pombo Sabugueiro pel  PP 
- Josep Rodés Girona per   IC. 
El Sr. Alcalde explica que és un tràmit necessari per a 
constituir l’esmentada comissió: 
La Corporació se’n dóna per assabentada. 
 
 4.- APROVACIÓ SUBSCRIPCIÓ CRÈDIT AMB LA CAIXA DE 
      CATALUNYA I ACCEPTACIÓ DE SUBVENCIÓ PER LA CÀRREGA 
         FINANCERA 
 
El Ple Corporatiu de la Diputació de Barcelona, en la seva 
sessió del dia 26 de maig de 1994, aprovà un “Programa de 
Cooperació amb els municipis situats dins la província de 
Barcelona, adreçat a subsidiar el tipus d’interès dels 
préstecs contractats pels respectius Ajuntaments per finançar 
les inversions em obres i establiments de serveis públics, 
especialment les incloses en el Pla de Cooperació i 
Assistència Local”. 
En la sessió de 19 d’octubre de 1994, el Ple de la Diputació 
de Barcelona va aprovar les “Normes Reguladores de les 
subvencions a Ajuntaments per subsidiar el tipus d’interès 
dels préstecs contractats dins del Conveni Diputació de 
Barcelona –Entitat de crèdit corresponent. 
Aquestes normes fixaven el procediment a seguir que en forma 
de transferència atorgués la Diputació de Barcelona en virtut 
del conveni signat entre la Diputació de Barcelona i l’entitat 
de crèdit corresponent, que després del corresponent 
procediment selectiu va ser la Caixa d’Estalvis de Catalunya. 
L’Ajuntament de Castellar del Vallès presentà en data 5 
d’abril de 2000 una sol·licitud d’un préstec de 262.558.380 
pessetes ( 1.578.007,64 EURO) per finançar inversions 
previstes en el pressupost 2000. 
Com que la sol·licitud i la documentació presentada s’ajusten 
a la normativa i per tal de formalitzar els ajuts atorgats per 
la Diputació de Barcelona, a l’Ajuntament Ple, es proposa 
l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Acceptar  de la Diputació de Barcelona a l’empara de 
la Normativa del Programa de Crèdit Local, en data 5 d’abril 
de 2000, una subvenció de divuit milions setanta mil pessetes 
(18.070.000 pessetes) (108.602’89 EUR) a l’objecte de 
subsidiar el préstec que concedirà la Caixa d’Estalvis de 
Catalunya, a l’Ajuntament de Castellar del Vallès, dins del 
Conveni Programa de Crèdit Local, signat entre la Diputació de 
Barcelona i la Caixa d’Estalvis de Catalunya. 
SEGON.- Aprovar el préstec  a subscriure amb la Caixa 
d’Estalvis de Catalunya, amb les següents condicions: 
 
- Import del préstec: 175.000.000 pessetes (1.051.771,18 

EUR) 



- Tipus d’interès:  EURIBOR + 0’10% 
- Comissió d’obertura; 0’10% 
- Termini:   10 anys (inclosos 2 de carència) 
 
TERCER.- Aprovar el model  de conveni a subscriure amb la 
Diputació de Barcelona, per la subvenció i el contracte a 
subscriure amb la Caixa d’Estalvis de Catalunya pel préstec. 
QUART.- Facultar al Sr. Alcalde  per a la signatura d’aquests 
documents i per a quantes gestions siguin necessàries. 
El Sr. Josep Aldomà exposa que com que aquest punt es 
complementa amb el següent, la explicació serà conjunta, i diu 
que aquestes operacions de crèdit responen al finançament del 
pressupost d’inversions que puja la quantitat de 395 milions, 
dels quals 257 milions es finançaven amb recurs del crèdit.  
Pel que fa a l’adjudicació d’una operació de crèdit, l’entitat 
que ha ofert millors condicions és el Banc de Crèdit Local, i 
per tant se li proposa l’adjudicació. 
El Sr. Alcalde  intervé dient que el conveni amb la Diputació 
de Barcelona aquest any ens permet estalviar-nos 18 milions de 
pessetes. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT. 
 

5.- ADJUDICACIÓ D’OPERACIÓ DE CRÈDIT. 
 
ATÈS que el Ple municipal, en sessió celebrada el dia 28 de 
març de 2000, va acordar l’aprovació d’una operació de crèdit 
a llarg termini per un import total de 262.558.380 pessetes, 
destinades a finançar parcialment les inversions incorporades 
al Pressupost en l’expedient núm. 1 de modificacions i crèdits 
extraordinaris. 
Vist el que disposen els articles 49, 50, 53 i 54 de la Llei 
39/88, de 28 de desembre, Reguladora de les Hisendes  Locals, 
amb les modificacions introduïdes per la Llei 13/96, de 30 de 
desembre. 
Vist el decret de 21 de febrer de 1995, i Ordre de 21 de març 
següents del departament d’Economia i Finances, sobre tutel.la 
financera de les Corporacions Locals per part de la 
Generalitat de Catalunya. 
Vistes les ofertes presentades a la convocatòria aprovada per 
Decret de l’Alcaldia del dia 28 d’abril, de les quals, a 
proposta de la Mesa de contractació, és l’oferta del Banc de  
Crèdit Local, la que és de més interès. 
A l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Concertar  amb el Banc de Crèdit Local per a la 
contractació d’una operació de crèdit a llarg termini d’import 
87.558.380 pessetes, destinades al finançament de part del 
Programa d’Inversions incorporat en l’expedient núm. 1 de 
modificacions i crèdits extraordinaris al pressupost de 2000. 



SEGON.- Les característiques  de l’operació són les de l’opció 
a 12 anys:  
- tipus d’interès:  Mibor anual * 0’05%   

* la fixació del tipus d’interès es realitzaria al final del 
període  

- termini : 10 anys d’amortització més 2 anys de carència. 
- Disposicions: Immediata, en el moment de la formalització 
del contracte 

- Liquidacions:    anuals. 
- Amortitzacions:  anuals 
- Revisions:       anuals. 
TERCER.- Donar-ne compte a les entitats participants i a la 
Generalitat, si s’escau. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL SEGÜENT 
RESULTAT: 

Vots a favor:QUINZE (15) dels regidors de CiU,PSC,ERC i IC. 
Vots en contra: UN  (1) del regidor del PP 

    Abstencions:  CAP (0) 
El Sr. Julio Cesar Pombo pel PP explica que la seva votació en 
contra és per coherència amb la votació efectuada el darrer 
Ple, amb motiu de les inversions. 
 
 6.- APROVACIÓ ORDENANÇA REGULADORA DE TRANSPORT 
     EN AUTO-TAXI 
 
D’acord amb l’article 38 de la Constitució i de conformitat 
amb els principis generals recollits en els articles 3 i 4 de 
la Llei 16/1987, de 30 de juny, d’Ordenació dels Transports 
terrestres, el març d’actuació en el que hauran de 
desenvolupar-se els serveis i les activitats de transport és 
el d’economia de mercat, amb l’obligació, a càrrec dels poders 
públics, de promoure la productivitat i el màxim aprofitament 
de recursos, destinats a satisfer les necessitats de la 
comunitat amb el màxim grau d’eficàcia i el mínim cost social. 
D’acord amb ‘article 12 de la Llei, l’actuació pública en el 
sector que subjecte a les seves directrius per a cada tipus  
de transport, corresponent a l’Administració, la missió de 
procurar l’eficàcia dels serveis de titularitat pública, així 
com les funcions de policia o foment en els transports de 
titularitat privada- 
També diu l’article 113 d’aquesta Llei que els municipis són 
competents amb caràcter general per la gestió i ordenació dels 
serveis públics de transports de viatgers de caràcter urbà, i 
el 116 que tenen l’atribució de l’atorgament de les 
autoritzacions dels serveis de transport de viatgers de 
caràcter interurbà realitzat en automòbils d’auto-turisme 
essent competència del municipi on s’inicien els serveis 
l’atorgament de les respectives llicències. 
També correspon a l’autoritat local l’aprovació del règim de 
tarifes, sense perjudici de la Comissió de preus de Catalunya, 



és responsabilitat de l’Administració Local, de conformitat 
amb el Reglament d’Obres, Activitats i Serveis, el vetllar pel 
compliment estricte de les condicions de les llicències, i per 
tant el vetllar pel compliment correcte del servei en benefici 
de tots els usuaris, d’aquí la necessitat de l’ordenança per 
permetre la intervenció municipal sota l’atribució general de 
policia. 
Per últim, el Reglament aprovat per Reial Decret 1211/1990, 
que desenvolupa l’anterior Llei d’Ordenació del transport, 
estableix: “Les llicències municipals per la prestació de 
serveis de transport urbà en automòbils de turisme 
correspondran a una categoria única, denominant-se llicencies 
d’auto-taxi. El règim d’atorgament i utilització, modificació 
i extinció de les llicències municipals de transport urbà en 
vehicles de turisme, així com el de prestació del servei 
s’ajustaran a les seves normes específiques, establertes fins 
el present en el Reglament Nacionals dels Serveis Urbans i 
Interurbans de Transports en Automòbils lleugers, aprovat per 
Reial decret 763/1979, de 16 de març”. 
Conseqüentment, de conformitat amb l’article 162 de la Llei 
Municipal i de Règim Local de Catalunya. 
A l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Aprovar inicialment  l’ordenança reguladora del 
transport de viatgers en vehicles automòbils: auto-taxi. 
 SEGON.- Exposar al públic durant el termini de 30 dies, a 
partir de la publicació de l’Edicte en el Butlletí Oficial de 
la Província. 
TERCER.-  Donar audiència  en igual termini als interessats 
afectats per aquesta Ordenança. 
QUART.-  En el cas  que no hagin al.legacions o suggeriments 
l’acord inicial esdevindrà definitiu. 
Defensa la proposta el Sr. Alcalde  i diu que aquesta 
ordenança regula el servei de transport urbà, les normes 
generals, les llicències, les tarifes, les condicions 
específiques dels vehicles, etc..   
 En torn d’intervencions el Sr. Josep Rodes  d’IC pregunta 
quins requisits s’han de complir per poder portar un taxímetre 
en el vehicle.  
Se li respon, pel Secretari, que aquesta possibilitat està 
contemplada en l’Ordenança. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT. 
 

7.- LICITACIÓ PER ADJUDICAR DUES LLICÈNCIES D’AUTO-TAXI 
 
El servei d’auto-taxi s’ha vingut prestant amb 6  llicències 
de classe B auto-turisme, segons el “Reglament Nacional de 
Serveis Urbans i interurbans de transport amb automòbils 
lleugers” de l’any 1979, vigent en gran part, malgrat la 



promulgació de la Llei d’Ordenació del Transport Terrestre, 
Llei 16/1987. 
Aquest servei s’ha prestat des de fa molt temps amb aquestes 
llicències quan Castellar del Vallès tenia una població 
inferior a 12.000 habitants i ara superem els 17.700 i ens 
encaminem als 18.000 habitants, amb un ritme constant de 
creixement anyal. 
A més s’ha d’afegir el creixement de les urbanitzacions i els 
polígons industrials, que també han tingut un gran 
desenvolupament; tot això té incidència en el transport de 
passatgers, per la  qual cosa és convenient  l’increment del 
número. 
A l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Aprovar la convocatòria  i les Bases que han de regir 
en el concurs per a adjudicar dues llicències d’auto-taxi. 
SEGON.- Fer pública  aquesta convocatòria. 
El Sr. Alcalde  explica la proposta dient que s’aprova 
l’adjudicació de dues llicències d’auto-taxi per  concurs 
lliure, més les vacants que es produeixin durant la tramitació 
del concurs entre les llicències en vigor, en el terme 
municipal. A continuació passa a exposar els requisits 
necessaris per accedir a aquest concurs. 
En torn d’intervencions el Sr. Julio Cesar Pombo pel PP exposa 
si en el sector dels taxis aquestes places són necessàries. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL SEGÜENT 
RESULTAT: 

Vots a favor: QUINZE(15) dels regidors de CiU,PSC,ERC i IC. 
Vots en contra: UN (1) del regidor del PP 

    Abstencions:  CAP  (0) 
 
   8.- MODIFICACIÓ DEL QUADRE SANCIONADOR DE CIRCULACIÓ    
         VIAL 

 
El Ple, de data 30 de gener de 1992, aprovà el quadre de 
sancions i infraccions de circulació corresponents a vehicles 
de motor, en desplegament de la Llei sobre trànsit, circulació 
de vehicles a motor i seguretat vial, promulgada l’any 
anterior. 
La nova Llis disposava que els municipis tenen competència per 
a l’ordenació i control per a la regulació del trànsit en les 
vies urbanes, la seva vigilància, la denúncia i la 
corresponent sanció, quan no correspongui expressament a una 
altra administració. 
Pel Ple del dia 25 de juny de 1996, es modificà una primera 
vegada per tal d’adaptar-lo al Reglament General de Circulació 
que desplegarà l’anterior Llei, ara es proposa una nova 
modificació, no per imperatiu legal, sinó per major 
operativitat de les sancions que s’imposen en les zones 
d’aparcament restringit  (zona blava) i aquelles que van 



lligades a la conducció sota els efectes de l’alcohol, o la 
conducció temerària, o no respectar els límits de velocitat. 
En conseqüència i de conformitat amb l’article 162 de la Llei 
municipal i de règim local de Catalunya, a l’Ajuntament Ple es 
proposa l’adopció dels següents 
ACORDS. 
PRIMER.- Modificar els articles  3, 20, 50, 154 i 159, del 
Quadre de sancions municipals, aprovat en desplegament de la 
Llei esmentada. 
SEGON.- Exposar aquest acord al públic, durant el període de 
30 dies, al Butlletí Oficial de la Província. En el cas de no 
haver-hi cap reclamació o suggeriment, l’acord inicial 
esdevindrà definitiu. 
El Sr. Josep Aldomà defensa la proposta i diu que es proposa 
fer unes modificacions i adaptar el quadre de sancions 
existent actualment a unes modificacions que s’han produït a 
la pràctica, en un principi ho hi havia zona blava en el 
municipi i per tant no es recollia l’estacionament indegut en 
aquestes zones; ara a l’haver-ne una cal marcar les sancions 
que s’han imposar. L’altra canvi que hi ha hagut és la 
normativa sobre tràfic i circulació viària, sobretot pel que 
fa al tema d’accés de velocitat i control d’alcoholèmia. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT. 
 

9.- APROVACIÓ TARIFES DEL SERVEI D’AIGUA 
 

Vist l’estudi realitzat per l’empresa SOREA, SA, pel que 
respecte a les tarifes de subministrament d’aigua potable. 
ATÈS el que diu l’informe del Tècnic municipal de conformitat 
amb l’article 49, 70.2 i 107 de la Llei de bases de règim 
local, Llei 7/95, de 2 d’abril, i atesa la conveniència de 
modificar les taxes que regulen les diverses prestacions del 
subministrament d’aigua potable. 
ATÈS el que disposa l’article 164 de la Llei Municipal i de 
Règim local de Catalunya, al respecte de la modificació 
d’ordenances. 
A l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció del següent 
ACORD: 
Primer.- Aprovar la modificació  de l’ordenança núm. 14 
reguladora del servei d’aigua potable, d’acord amb l’estudi 
presentat per SOREA, que inclou la venda d’aigua en alta i 
baixa, i les diverses modalitat de tarifes. 
SEGON.- Els apartats  dels punts anteriors queden condicions a 
l’informe favorable de les tarifes que la Comissió de preus de 
Catalunya, que en el cas de ser inferiors, s’aplicaran els 
resultats aprovats per la Comissió. 
TERCER.- Disposar la publicació  d’aquest acord al Butlletí 
Oficial de la Província, mitjançant Edicte i al Tauler 
d’Anuncis de la Corporació, durant el termini de 30 dies. Si 
no es presenten al·legacions o reclamacions, aquest acord 



esdevindrà definitiu amb aquelles modificacions que hi 
introdueixi la Comissió de Preus. 
Defensa la proposta la Sra. Rosa Massot dient que la revisió 
no es pot fer a començaments d’any perquè cal saber primer com 
variarà les tarifes elèctriques perquè és una fórmula 
polinòmica que té en compte diferents aspectes, un d’aquest és 
el preu d’electricitat, doncs cal bombejar l’aigua i per altra 
banda hi ha el preu de cost dels treballadors i altres 
elements que formen part de la portada d’aigua. Un cop s’han 
reunit totes aquestes condicions, l’Enginyer municipal fa 
l’estudi i dona la conformitat d’aquest preu, presentat per 
SOREA. I finalment l’últim requisit és demana l’aprovació de 
la Comissió de Preus de Catalunya.       
En aquest cas hem introduït una modificació, el preu del 
subministrament en les zones de les urbanitzacions, s’ha  
aprovat una rebaixa en el primer tram, fins a 10 m3 al mes, i 
després s’incrementaria en el tercer trams que, és el de 20 m3 
al mes. En conjunt hi ha un augment d’un 2%. 
En torn d’intervencions pel PP el Sr. Julio Cesar Pombo diu 
que el seu vot serà l’abstenció, donat que no han col·laborat 
ni participar en l’elaboració d’aquestes tarifes. 
Per IC el Sr. Josep Rodes  manifesta la seva abstenció per què 
hi ha aspectes que no acaba de veure clars. 
La Sra. Rosa Massot  explica que en molts municipis s’està 
estudiant la possibilitat que es faci un preu especial per les 
famílies nombroses i a més a més les famílies amb dificultats 
econòmiques poden adreçar-se a Serveis Socials, on s’estudiarà 
la seva proposta. 
El Sr. Francesc Deu  per ERC diu que cal treballar-ho amb 
blocs per no penar les unitats familiars més nombroses. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL SEGÜENT 
RESULTAT: 

Vots a favor: CATORZE (14) dels regidors de CiU, PSC i ERC 
 Vots en contra:  CAP (0)  
     Abstencions: DUES (2) dels regidors del PP i IC. 
 

10.- MODIFICACIÓ DE L’ORDENANÇA PELS SERVEIS IMPARTITS A  
     L’ESCOLA DE MÚSICA TORRE BALADA 
 

Constitueix el fet imposable d’aquesta Ordenança, la prestació 
de serveis i la realització d’activitat d’ensenyament a 
l’Escola Municipal de Música, “Torre Balada”. 
En previsió a les matrícules del proper curs escolar 2000-
2001, es proposa l’aprovació de les noves tarifes amb 
anticipació suficient. 
ATÈS el que disposa l’article 162 de la Llei municipal i de 
règim local de Catalunya. 
A l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents 
ACORDS. 



PRIMER.- Modificar l’ordenança fiscal núm. 19, que regula la 
taxa corresponent als ensenyaments impartits a l’Escola de 
Música, Torre Balada, d’acord amb el redactat annex. 
SEGON.- Exposar aquest acord al públic, durant el període de 
30 dies, al Butlletí Oficial de la Província. En el cas de no 
haver-hi cap reclamació o suggeriment, l’acord inicial 
esdevindrà definitiu. 
Defensa la proposta al Sra. Gemma Perich  exposant que els 
preus tenen la mateixa estructura que fa dos o tres anys, 
estan dividits en tres blocs, segons l’edat; el grup A és el 
més econòmic donat que està subvencionat amb un 33% per 
Generalitat i l’altre 33% del cost del curs per l’Ajuntament i 
l’alumne només abona 1/3. L’increment està congelat i només 
s’ha augmentat el grup B, més de 16 anys i grup C més de 23 
anys, perquè al fer la proposta es va aprovar que el grup B 
pagués un 66% del cost del curs i el grup C 90% del cost del 
curs. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT. 
 

11.- APROVACIÓ DEFINITIVA DE L’ESTUDI DE DETALL “ELS 
     FRUITERS”. 
 

Vist l’estudi de detall per a l’adaptació volumètrica de dues 
parcel·les situades al camí del cementiri, zona els Fruiters, 
presentat per Projecllar, SL. 
ATÈS que ha estat informat favorablement dels Serveis Tècnics 
municipals, en el sentit la l’ordenació proposada s’adapta a la 
normativa urbanística vigent, havent-se justificat suficientment 
les circumstàncies que possibiliten l’aplicació de l’article 253 
de les normes urbanístiques pel qual s’admet la reducció de la 
distància al carrer de l’edificació fins a 4 metres. 
ATÈS el que disposa l’article 64, 65 i 66 del Decret Legislatiu 
1/1990, de 12 de juliol, pel que s’aprova la refosa dels textos 
legals vigents a Catalunya en matèria urbanística. 
ATÈS que la Comissió de Govern del dia 23 de març, l’aprovà 
inicialment i s’exposa al públic (Butlletí Oficial de la 
Província del dia 7 d’abril), sense rebre cap al·legació o 
suggeriment. 
A l’Ajuntament Ple es proposa l'adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Aprovar definitivament  l'estudi de detall per a 
l’adaptació volumètrica de dues parcel·les situades al camí del 
cementiri, zona els Fruiters, presentat per  Projecllar, SL. 
SEGON.- Publicar  al Butlletí Oficial de la Província, l’acord 
d’aprovació definitiva. 
El Sr. Josep Aldomà  defensa la proposta dient que aquest 
estudi de detall afectes a dues petites parcel·les que hi ha 
en el camí del cementiri, per adequar la distància des de 
l’edificació fins a la carretera, i ajustar-ho a la normativa 
urbanística. 



En torn d’intervencions el Sr. Julio Cesar Pombo  pel PP es 
mostra a favor de l’ampliació urbanística. 
Per ERC el Sr. Francesc Deu  replica la intervenció dient que 
no es una ampliació sinó que és una regularització d’una 
petita franja de l’últim tram del cementiri. 
El Sr. Alcalde intervé per explicar que no es cap tema de 
creixement urbanístic sinó que és un tema de límits en el 
vial.  
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT. 
 

12.- CONCURS PER A LA REDACCIÓ DEL PLA ESPECIAL DE LA  
PLAÇA MAJOR 

 
L’objecte d’aquest concurs és la selecció mitjançant un jurat 
d’una proposta, a nivell d’avantprojecte, que serveixi com a 
base per a la redacció de Pla especial de la Plaça Major, 
d’acord amb els articles 74, 86 i 92, de la Llei 13/1995, de 
18 de maig de Contractes de les administracions públiques. 
Aquesta convocatòria que revesteix el màxim d’interès pel que 
representa la plaça major com a centre neuràlgic de la nostra 
població i espai vitalitzador de la vida pública a Castellar, 
vol establir les bases d’ordenació que  regiran l’establiment 
de l’aparcament, la ubicació de l’edificabilitat privada, les 
connexions de la plaça amb l’Ajuntament, la imbricació dels 
equips existents: mercat. Casal d’avis, equipaments culturals, 
o d’aquells que es troben a les rodalies: Escola la 
Immaculada, o inclòs els de futur. 
També ha d’estudiar les previsions respecte a les naus de la 
plaça, les diverses connexions vàries, l’entrecavalment de les 
edificacions existents, etc.. 
És un Pla Especial ambiciós, com ho mereix per la seva 
importància, i que un cop elaborat permetrà la urbanització de 
la plaça per projectes d’obres successius. 
Conseqüentment a l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels 
següents 
ACORDS. 
PRIMER.- Aprovar la convocatòria  i el plec de condicions que 
regirà en el concurs per a la redacció del Pla Especial de la 
plaça major. 
SEGON.- Fer pública  aquesta convocatòria al Butlletí Oficial 
de la Província i al tauler d’edictes. 
Defensa la proposta el Sr. Alcalde  manifestant que afectarà 
molt i en positiu al futur urbanístics de la nostra Vila i 
especialment a la connexió entre l’espai del nucli antic de la 
població i els espais d’eixampla i sobre tot la mobilitat que 
hi ha entre aquest diferents espais.  
La plaça major es va començar a definir fa uns 70 anys, tot i 
que s’hi han fet diferents intervencions urbanístiques, ara 
serà el primer cop que s’hi farà un tractament integral de 
tota la plaça, amb la voluntat d’ampliar aquest espai i fer-lo 



més útil als usos que ha de tenir de cara al futur, i sobre 
tot potenciar aquest espai de comunicació d’activitat 
cultural, lúdica, etc.  
L’espai a intervenir fa 37.000 m2, i les condicions mínimes 
són: la plaça haurà d’encabir un aparcament subterrani, amb 
una ocupació mínima de 250 places, en el passeig Tolrà hi ha 
un dret històric d’ús privat, de construir l’espai que hi ha 
entre l’escola la Immaculada fins el carrer Centre. L’actual 
edifici que ocupa el Mercat serà un nou edifici cultural, que 
actuarà com a distribuïdor i ampliació dels edificis culturals 
existents. El Mercat s’ubicarà en els baixos del nou edifici 
d’habitatges a construir, o bé en un edifici singular a ubicar 
dins del perímetre de la plaça Major. La nau 2 de la plaça 
Major s’enderrocarà, l’altra nau caldrà aportar propostes per 
la seva utilitat. Tot l’espai de la plaça haurà de tenir un 
tractament identificat per la plaça. Tot seguit passa a 
esmentar el calendari d’actuacions.  
En torn d’intervencions el Sr. Jordi Permanyer  per ERC passa 
a explicar sobre la creació de la participació ciutadana que 
serà oberta, amb uns mínims representats que seran aquelles 
entitats o col.lectius més directament afectats per la plaça, 
com veïns, comerciants del mercat, usuaris de les naus, 
auditori, Ateneu i amb participació de la comissió permanent 
del pla estratègic i serà oberta a tots aquells ciutadans que 
ho desitgin.  
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT. 
 

13.- MOCIÓ DE SUPORT A L’EQUIP RECTORAL DE LA   
     UNIVERSITAT ROVIRA I VIRGILI  
 

Davant la campanya contra l’equip rectoral i el claustre de la 
Universitat Rovira i Virgili per impedir que el català sigui 
la llengua d’ús normal en aquest centre universitari, a 
l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Donar suport  públic als responsables de la 
Universitat Rovira i Virgili per a la defensa que han fet de 
la legalitat vigent en matèria de normalització del català amb 
l’aprovació d’un “reglament d’usos lingüístics”, concordant 
amb la Llei 1/1998, de Política Lingüística i amb l’autonomia 
universitària establerta constitucionalment: 
SEGON.- Denunciar  els intents de generar conflictes en 
l’entorn de la llengua catalana que, amb la cobertura de 
pretesos arguments jurídics, acadèmics i fins i tot cívics, no 
deixen de ser pretexts únicament polítics emanats d’un tarannà 
neofranquista: 
TERCER.-  Encoratjar l’equip rectoral i el claustre de la 
Universitat Rovira i Virgili a no defallir, malgrat els 
obstacles, en la defensa del valor cultural i de vertebració 
social de la llengua catalana. 



 QUART.- Fer arribar  aquesta moció al rector de la 
Universitat Rovira i Virgili, Lluís Arola. 
El Sr. Josep Aldomà  defensa la proposta i diu que motivat per 
les polèmiques sorgides per l’ús del català, és va endegar una 
campanya en contra de l’aplicació de l’ús del català. En 
síntesi es proposa manifestar el nostre suport com a entitat 
pública,  a totes les actitud que han dur a terme l’equip 
rectoral de la universitat Rovira i Virgili sobre aquest tema, 
ja que pensem que aquesta manifestació és important, i que des 
de les institucions puguem fer ús del català com a llengua 
oficial i pròpia. 
En torn d’intervencions el Sr. Claudi Puigfel  per PCS es 
manifesta en contra de l’actitud de manipulació que s’ha fet, 
i que ha estat un incident que s‘hagués pogut evitar. 
Pel PP el Sr. Julio Cesar Pombo fa menció de la Llei de l’any 
83 sobre política lingüística, i diu que el seu vot serà en 
contra. 
El Sr. Josep Aldoma intervé per fer una explicació dels dos 
conflictes que han motivat la problemàtica, i es centra en que 
cada administració o institució pública pugui fer un ús del 
català d’acord amb el reglament vigent       
El Sr. Jordi Permanyer  per ERC intervé per remarcar la 
intervenció del regidor del PP, i diu que no ens volem  
constituir com a Administració municipal en jutge de  res, 
senzillament és un problema que s’ha trobat l’administració 
pública i que també ens hi podríem trobar nosaltres,  si es va 
per aquest tarannà, i per tant es lògic que les 
Administracions públiques aprovin mocions i donin el seu 
suport a altres Administracions quan actuen d’acord amb la 
Llei vigent. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL SEGÜENT 
RESULTAT: 

Vots a favor: QUINZE (15) dels regidors de CiU,PSC,ERC i IC. 
Vots en contra: UN ( 1) del regidor del PP 
Abstencions: CAP (0) 

 
 
14.- ASSUMPTES SOBREVINGUTS 

 
14.1.- Votada la urgència d'aquest primer tema, s'aprova per 
unanimitat, s'inclou en l'ordre del dia de la sessió, a 
continuació, posat a votació, s'aprova per unanimitat. 
“El dia 16 de marc del 2000, a l’hostatgeria del parc periurbà 
de la Salut de Sabadell, per iniciativa de l’Ajuntament de 
Sabadell va tenir lloc una primera reunió per parlar del 
conjunt d’espais lliures que tenim en comú els municipis de 
Castellar del Vallès, Polinyà, Sabadell, Sentmenat i Santa 
Perpètua de Mogoda. Va comptar amb l’assistència dels 
representants polítics i tècnics dels diferents ajuntaments. 



En aquesta primera reunió es va acordar que es faria una nova 
reunió dels representants polítics i tècnics per continuar 
parlant d’aquest tema el dia 17 de maig del 2000 a la sala de 
Plens de l’Ajuntament de Castellar del Vallès i que es farien 
dues reunions de caràcter tècnic, els dies 5 d’abril i 8 de 
maig del 2000, per estudiar amb més detall la problemàtica que 
afecta l’espai lliure i alhora definir una proposta de treball 
conjunt. 
Reunits, el dia 17 de maig del 2000, a la sala de Plens de 
l’Ajuntament de Castellar del Vallès, l’Il·lustríssim Sr. 
Lluís M. Corominas i Díaz, alcalde de Castellar del Vallès; la 
Il·lustríssima Sra. Pepita Pedraza i Alcaide, alcaldessa de 
Polinyà; Sr. Josep Maria Civis i Balasch, tinent d’alcalde de 
Sabadell; l’Il·lustríssim Sr. Josep Vilaró i Capella, alcalde 
de Sentmenat; i l’Il·lustríssim Sr. Pere Bufí i Pérez, alcalde 
de Santa Perpetua de Mogoda acompanyats dels tècnics dels 
diferents ajuntaments 
Manifestem que: 
1.- Els municipis de Castellar del Vallès, Polinyà, Sabadell 
Sentmenat i Santa Perpètua de Mogoda compartim un conjunt 
d’espais agrícoles i forestals de gran importància des de 
l’òptica territorial, social i ecològica. 
2.- L’espai agrícola i forestal que tenim en comú forma part 
d’una mateixa unitat geomorfologica i és un espai en 
transformació, dinàmic, que ve regulat per la interacció entre 
els processos naturals i les activitats humanes que s’hi 
desenvolupen. 
3.- Aquests espais agrícoles i forestals formen la continuïtat 
dels sistemes naturals i permeten el manteniment de les 
funcions ecològiques fonamentals. 
4.- Aquests espais serveixen per establir connexions entre els 
diferents sistemes naturals i alhora permeten separar els 
diferents sistemes urbans i reequilibrar la pressió que 
exerceix la trama urbana sobre l’entorn natural. En aquest 
sentit és important preservar els pocs espais de gran escala i 
els petits intersticis que permeten separar el diferents 
sistemes urbans. 
5.- Els espais agrícoles i forestals que compartim formen part 
indestriable del medi natural del Vallès i han de ser entesos 
i gestionats des d’una perspectiva supramunicipal. 
Prenem el compromís de: 
1.- Promoure la cooperació intermunicipal per afavorir 
polítiques que comportin el manteniment i protecció, en 
l’espai i en el temps, dels espais agrícoles i forestals que 
compartim.  
2.- Aconseguir el manteniment i protecció dels espais 
agrícoles i forestals tenint en compte el tractament integral 
del medi en una ordenació que vulgui anar cap a la 
sostenibilitat fent compatible l’ús social, el desenvolupament 



de les activitats agrícoles i forestals i les funcions 
ecològiques i paisatgístiques del medi. 
A l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Iniciar el procés per establir polítiques comunes que 
han de permetre el manteniment i la protecció del conjunt 
d’espais agrícoles i forestals que compartim. 
SEGON.- Anomenar  el conjunt d’espais agrícoles i forestals 
que tenim en comú els municipis de Castellar del Vallès, 
Polinyà, Sabadell, Sentmenat i Santa Perpètua de Mogoda: ESPAI 
AGROFORESTAL de LLEVANT, situat a l'est de la comarca del 
Vallès Occidental. 
TERCER.- Constituir  amb caràcter permanent una comissió 
tècnica de treball amb representació de tècnics de cadascun 
dels municipis que s’encarregarà de definir els mecanismes de 
gestió conjunta que es poden establir i definir les línies de 
treball que cal iniciar per aconseguir desenvolupar polítiques 
comunes que comportin el manteniment i la protecció de l’ESPAI 
AGROFORESTAL de LLEVANT. 
QUART.-  Definir una línia  de finançament suficient per 
iniciar els primers estudis i treballs tècnics de base. 
CINQUÈ.- Deixar oberta la possibilitat que altres municipis i 
altres administracions que comparteixin aquests mateixos 
plantejaments puguin incorporar-se a aquesta iniciativa local 
de protecció i manteniment de l’ESPAI AGROFORESTAL de LLEVANT. 
SISÈ.- Sotmetre  a l’aprovació dels diferents Plens municipals 
els presents acords.” 
El Sr. Alcalde  fa lectura de la proposta  i incideix en el 
compromís econòmic que únicament és per començar els treballs 
de base, saber quins son els terrenys a explotar, a treballar, 
quin tipus d’intervenció s’hi pot fer, usos, etc.. 
En torn d’intervencions pel PP el Sr. Julio Cesar Pombo  es 
manifesta a favor de la proposta, malgrat que la informació 
rebuda va ser per mitja de la ràdio i no per part de 
l’Ajuntament.  
Per IC el Sr.  Josep Rodes  es manifesta en igual sentit, i es 
queixa que no es el primer cop que passa. 
 
  
 15.- SUGGERIMENTS I PREGUNTES 
 
Comença el Sr. Alcalde  per recordar la recriminació feta en 
l’anterior Ple pel regidor del PP sobre els treballs de les 
Brigades en cases particulars. En el seu moment se’l va 
requerir perquè concretés quines eren les cases en qüestió, 
cosa que no s’ha aclarit , per això aquesta Alcaldia reclama i 
exigeix una rectificació pública al regidor del Partit Popular 
sobre l’acusació feta. 
El Sr. Julio Cesar Pombo es mostra disconforme amb aquest 
requeriment i diu que tant sols es va arribar a dir en que 



endegaríem investigacions per arribar al fons del problema. En 
la meva exposició no vaig fer cap referència a cap persona en 
concret, va ser un comentari que vaig fer, en el Ple passat, 
dient que hi havia membres de la Brigada que feien feines, en 
cases particulars, fora de servei, amb material de 
l’Ajuntament. El Sr. José Martínez em va contestar que sí que 
hi havia gent que tenia autorització de les claus i per tant 
autorització d’entrada als magatzems per poder, en tot cas, 
utilitzar aquest material. Crec que és responsabilitat del 
regidor controlar al personal que té al seu càrrec i 
assabentar-se dels fets que es produeixen, i reitero que la 
responsabilitat és tota del regidor d’Obres i Serveis. 
El Sr. Alcalde  insisteix en demanar una rectificació pública, 
i si no es fa, aquest Ajuntament haurà de fer actuacions 
judicials contra el regidor del PP, donada la gravetat de 
l’acusació.  
Per tant el requereixo un cop més perquè faci  la denúncia amb 
noms i cognoms o bé rectifiqui les acusacions fetes en 
l’anterior Ple. 
El Sr. Julio Cesar Pombo  torna a intervenir dient que en cap 
moment ha dubtat de la honorabilitat dels treballadors 
d’aquest Ajuntament, i ho vaig demostrar en l’anterior Ple 
defensant la seva promocionalitat, torno a dir no vaig 
concretar amb persones ni cognoms i tampoc ho faré ara; tan 
sols vaig comentar una tasca que s’estava fent fora de 
l’horari normal de treball, vaig requerir al regidor 
corresponent que s’assabentés del tema i que arribés a una 
conclusió i això és el que vam pactar. 
Intervé tot seguit el Sr. José Martínez  regidor d’Obres, 
negant aquest pacte, i  amb aquesta responsabilitat que has 
dit que tinc, vaig intentar averiguar si es feia alguna feina 
amb eines de l’Ajuntament i alhora saber el nom d’aquestes 
persones i que segur que cap treballador incompleix les normes 
municipals.   
El Sr. Julio Cesar Pombo  insisteix dient que ja s’ha fet un 
pas, s’ha acceptat que hi ha treballadors que per les tardes 
fan feines pel seu compte, amb l’agravant que tenen les claus 
dels magatzems a on es guarden les eines.  
El Sr. Alcalde intervé dient que per fer una acusació cal 
tenir la certesa dels fets, i si no es té val la pena no fer-
ho.  
El Sr. Caludi Puigfel  pel PSC pren la paraula dient que 
demostrar la culpabilitat en la nova democràcia, cal aportar 
proves, si no hom és presumptament innocent, i no s’ha de 
demostrar la innocència, qui acusa té la obligació de 
demostrar-ho; encara que fos veritat, si no es pot demostrar, 
val més no dir res.                      
El Sr. Jordi Permanyer  per ERC intervé per recordar que 
nosaltres, com a regidors, quan prenem possessió del càrrec de 
regidor, tenim uns deures i unes obligacions i uns drets; una 



de les obligacions, com a regidors i representants del 
municipi, és ser molt més responsables que el demés ciutadans, 
i alhora denunciar qualsevol fet que considerem que sigui una 
irregularitat, i la responsabilitat no la té el regidor d’un 
departament en concret, sinó que la tenim tots, per tant quan 
es fan aquestes declaracions públiques, se n’ha d’estar molt 
segur.   
El regidor del PP Sr. Julio Cesar Pombo diu referint-se a 
l’entrevista mantinguda amb el regidor d’Obres, que totes 
aquelles persones i veïns els quals es van beneficiar amb 
aquestes feina, no es volen involucrar en aquest afer.  
El Sr. Alcalde manifesta que la seva responsabilitat es 
defensar els interessos de tots els treballadors, i com que 
hem consta que han complert els seus deures, començarem les 
accions legals que creiem pertinents per tal de reclamar 
responsabilitats sobre aquest assumpte, donat que pensem que 
el regidor del PP no ha estat a l’alçada de la condició de 
regidor. 
 
Comença el torn de precs i preguntes el Sr. Julio Cesar Pombo 
pel PP, dient: 
- des de la Regidoria d’obres, encara no s’ha donat resposta 
- demana l’informe pendent a la Regidoria d’Hisenda. 
La Sra. Rosa Massot,  pel PSC contesta dient que concretament 
aquest informe era sobre les hores extres cobrades d’una 
manera més elevades l’any passat , respecte al seu preu real; 
val a dir a que a tots els treballadors se’ls especifica en la 
nòmina de cada mes el que ja han retornat i el que encara els 
hi queda pendent de devolució. S’ha arribat també a acords amb 
alguns treballadors que havien de retornar quantitats més 
elevades, per no fer-ho d’una manera massa forta cada mes, en 
tot cas el nom d’aquests treballadors i de les quantitats, 
forma part de la privacitat de les persones, i crec que és una 
informació que no es pot donar. Si hi ha algun treballador que 
ha manifestat algun dubte, demano que vingui i des del 
departament d’Hisenda se li donaran tots els aclariments que 
precisi. 
 El Sr. Alcalde  pren la paraula per contestar les preguntes 
de l’anterior Ple referents a Obres i Serveis: 
- dues places a la urbanització el Balcó en mal estat; 

l’associació de veïns del Balcó no les cuida i no tenim cap 
traspàs del manteniment, per tant no és competència de 
l’Ajuntament: 

- mobiliari urbà malmès, s’ha fet ja la concessió de tot el 
que son els jocs de les places, i es comença a veure una 
feina feta de reparació i posada al dia d’aquest material, i 
pel que queda d’any està previst un canvi de papereres. 

- Pel que fa a la reunió del pla estratègic a Sant Feliu del 
Racó, val a dir que estava avalada per que el Sr. Jordi 
Permanyer hi anava en nom del Consistori. 



- Sobre la falta de pavimentar alguns carrers de la 
urbanització de Ca n’Avellaneda, s’ha de dir que falta 
pavimentar-los tots, perquè aquesta urbanització és la única 
que no s’ha rebut i que s’ha pactat amb els veïns actuacions 
conjuntes en els propers anys. 

- Sobre l’esporga dels arbres que no s’havia recollit, crec 
que actualment ja està subsanat. 

- Pel que fa a les empreses constructores que han de deixar la 
vorera en bon estat, val a dir que hi ha un pla que 
properament portarem a adjudicació, per què totes les rases 
que s’hagin d’obrir en el municipi les faci una sola 
empresa. 

- Referent a l’enllumenat de Ca n’Avellaneda, l’Enginyer 
redactarà un informe al respecte. 

- Sobre el tema de la Guardia Civil, dir que no es una 
responsabilitat d’aquest Ajuntament, cal fer la reclamació a 
la Direcció general de la Guàrdia Civil, per què s’ocupi més 
dels seus representants públics. 

El Sr. Josep Rodes per IC tona a mencionar el tema de les 
voreres del carrer de l’Ermot, que ara es tornen a aixecar i 
preguntar si hi ha intenció de posar-hi ferros per evitar que 
els cotxes hi aparquin. 
El Sr. José Martinez  explica que el motiu d’aixecar les 
voreres és perquè estaven malmeses i s’enfonsaven, pel que fa 
a posar ferros el carrer no dona per poder-los col·locar, la 
única solució és ampliar l’aparcament existent. 
 
I no havent-hi cap cas més assumptes a tractar, essent les nou 
del vespre,  s’aixeca la sessió de la qual s’estén la present 
Acta que signa com a fedatari d’aquests acords el Secretari, 
amb el vist-i-plau del Sr. Alcalde. 
 


